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Dojčanské noviny 

POHĽAD ZA HORIZONT 
 

Vážení občania, štyri roky sa chýlia ku koncu a vami udelený 
mandát dnešného obecného zastupiteľstva vo volebnom období 
2014 – 2018 sa končí. Už onedlho pristúpite k volebným urnám, 
aby  ste vyjadrili svoj názor na prácu starostky obce a poslancov 
obecného zastupiteľstva. V tomto čísle Dojčanských novín sa 
vám predstavujú kandidáti na starostu obce i poslancov Obecné-
ho zastupiteľstva na nadchádzajúce štvorročné obdobie. Je na 
vás, aby ste si uvážili, kto z poslancov zastupoval záujmy obce 
a obyvateľov, kto by mal byť poslancom a podieľať sa na rozvoji 
našej obce. Byť poslancom, nie je čestná funkcia a účasť na za-
stupiteľstve. Je to mravenčia, každodenná práca, častokrát vo 
svojom voľnom čase. Nie je to len prezentácia na verejnosti, ale 
tisíc drobností, ktoré rieši v spolupráci s ostatnými poslancami 
a starostom obce. Funkcia starostu je priamo volenou funkciou, 
pričom starosta sám nič nezmôže, musí mať okolo seba poslan-
cov a tím ľudí, ktorým na obci záleží, ktorí nehľadia na čas veno-
vaný všetkým obyvateľom a našej obci. Dôveru vložíte do rúk 
starostu a poslancov, o ktorých si myslíte, že budú najlepšie za-
stupovať vaše záujmy. Voľby sú obzretím sa za obdobím, ktoré je 
za nami, ale aj pohľadom za horizont a vyslovením očakávaní. 
Niektorí svoj mandát obhája, iní nie. Kto bude najbližšie štyri 
roky zodpovedný za fungovanie a rozvoj obce o tom rozhodnete 
10. novembra 2018. 
Milí spoluobčania, prijmite od nás, celého obecného zastupiteľ-
stva, spolu so starostkou obce, poďakovanie za Vašu spoluprácu 
vo volebnom období 2014 – 2018. Ďakujeme za vašu pomoc, za 
vaše cenné návrhy a pripomienky, ktoré sme zužitkovali pri zve-
ľaďovaní našej obce.  
Želáme vám veľa zdravia a pohody v ďalšom živote našej obce. 
Prichádzajte i naďalej s návrhmi na zlepšovanie 
a skvalitňovanie života v našej obci. 
Ďakujem všetkým poslancom a členom komisií pri Obecnom za-
stupiteľstve za prácu, ktorú vykonali počas uplynulých štyroch 
rokov pre našu obec Dojč. 
Ďakujem pracovníkom Obecného úradu za rady, pomoc a ochotu 
častokrát pracovať aj nad rámec svojich povinností, za profesio-
nálne vybavovanie stránok a operatívne riešenie vzniknutých 
problémov. 

Slávka Melišová 
 

DOJČ ZASIAHLI BLESKOVÉ POVODNE 
 

Do Dojča opäť vtrhla veľká voda. Spláchla hlinu zDo Dojča opäť vtrhla veľká voda. Spláchla hlinu zDo Dojča opäť vtrhla veľká voda. Spláchla hlinu z   poľa za Leš-poľa za Leš-poľa za Leš-
kovcami spolu skovcami spolu skovcami spolu s   kukuričniskom. Po ceste sa valila riava takmer kukuričniskom. Po ceste sa valila riava takmer kukuričniskom. Po ceste sa valila riava takmer 
po kolená. Zatopila rodinné domy, pivnice, zničila upravené prie-po kolená. Zatopila rodinné domy, pivnice, zničila upravené prie-po kolená. Zatopila rodinné domy, pivnice, zničila upravené prie-
domia idomia idomia i   záhrady. Na odstraňovaní škôd sa podieľali nielen dob-záhrady. Na odstraňovaní škôd sa podieľali nielen dob-záhrady. Na odstraňovaní škôd sa podieľali nielen dob-
rovoľní hasiči zrovoľní hasiči zrovoľní hasiči z   Dojča, Koválova, Šajdíkových Humeniec, ale aj Dojča, Koválova, Šajdíkových Humeniec, ale aj Dojča, Koválova, Šajdíkových Humeniec, ale aj 
HaZZS zo Senice, Správa aHaZZS zo Senice, Správa aHaZZS zo Senice, Správa a   údržba ciest TT SK vúdržba ciest TT SK vúdržba ciest TT SK v   Senici, obyvate-Senici, obyvate-Senici, obyvate-
lia Kolónie alia Kolónie alia Kolónie a   ruku kruku kruku k   dielu priložili spoločnosti Františka Kutlaka dielu priložili spoločnosti Františka Kutlaka dielu priložili spoločnosti Františka Kutlaka 
aaa   Valentína Vacha.Valentína Vacha.Valentína Vacha.   
   

V pondelok 3. septembra 2018 v nočných hodinách, po 21 hodi-
ne, sa spustil prudký a výdatný dážď, ktorý splavil pôdu 
z kukuričného poľa za Leškami. Bahno sa valilo ako rieka po 
štátnej ceste II/500, cez park na Kolónii dolu Kolóniou po Akro-
polu a na cestu od Pavla Masaryka po parkovisko Valentína Va-
cha. Voda z poľa sa prehnala i lesom od cesty na Bištavu, kde 
zaplavila novostavbu rodinného domu. Bahno zaplavilo štátnu 
cestu, miestne komunikácie, chodníky, priedomia, vniklo aj do 

rodinných domov, do dvorov a garáže.  Podmyla priechod pri 
Juralových, upchala vpuste zo štátnej cesty a priekopy boli plné 
naplaveného piesku. V centre obce sme sledovali Dolinský potok, 
ktorý sa nevylial aj vďaka múriku, ktorý síce presakoval, ale 
voda sa nevybrežila. Vzhľadom k tomu, že voda s bahnom napá-
chala značné škody bola vyhlásená mimoriadna situácia, ktorá 
trvala až do piatka 7. septembra 2018. Časť škôd na štátnej ces-
te a v rodinných domoch sa odstraňovala ihneď, ostatné čistenie 
nastalo na druhý deň, v utorok. Obecný traktor odviezol 19 vle-
čiek kukuričniska a blata, ktoré si obyvatelia vyhrabali zo svo-
jich priedomí a dvorov. Upratovať pomohli aj zamestnanci 
Obecného úradu. Potom sme začali s upratovaním verejných 
priestranstiev a odstraňovaním škôd na majetku obce. 
Obci touto povodňou vznikli neplánované výdavky spojené 
s čistením komunikácií a verejných priestranstiev, vpustov 
a priekop, odvážaním naplavenej hliny a kukuričniska.  
Hneď po identifikácii predbežných škôd som požiadala Poľno-
hospodárske družstvo o pomoc pri odstraňovaní škôd. Myslím si, 
že bolo možné predísť zbytočným škodám na majetku, ak by sa 
realizovali agrotechnické opatrenia, napr. vylúčenie výsadby 
kukurice priamo v lokalitách, kde sú z hľadiska bleskových prí-
valových zrážok veľmi problematické. Takáto situácia nastala 
už 13.6.2016, kedy bola pri bleskovej búrke zaplavená oblasť 
uličky od sadu a časť obce Kolónia. Uličku k Bištave táto povo-
deň vtedy obišla, nakoľko bol vyhĺbený rigol za obcou smerom 
do Bištavského potoka. Preto som zvolala pracovné stretnutie 
s Poľnohospodárskym družstvom v Dojči, aby sme spoločne našli 
riešenie, aby sa podobné situácie neopakovali a nabudúce nepri-
chádzalo k poškodzovaniu majetku obce, obyvateľov, ale ani 
zmývanie ornice z pozemkov. V rámci pozemkových úprav bolo 
navrhnuté protipovodňové opatrenie, ktoré by však všetku vodu 
z tejto oblasti priviedlo do Dolinského potoka, čím by sa situácia 

vôbec nevyriešila, práve zhoršila, lebo by hrozili záplavy 
z Dolinského potoka od Závsia až po Hoštáky. Spolu so zástupca-
mi Pozemkového a lesného odboru pri Okresnom úrade v Senici 
a Poľnohospodárskym družstvom v Dojči hľadáme riešenie za-
držania vody, a nielen tej prívalovej, ale aj v prírode a mimo 
obce. 
Na porade poslancov pred rokovaním obecného zastupiteľstva 
v septembri sme sa s poslancami dohodli na prehĺbení odvodňo-
vacej priekopy v parku na Kolónii a na postupnom znovuobno-
vení priekop pri miestnych komunikáciách v obci. 
Počasie nedokážeme priamo ovplyvniť, ale budeme sa snažiť 
urobiť všetko pre to, aby sme povodniam zabránili alebo mini-
málne im predchádzali.                                

Slavomíra Melišová 
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OBECNÁ KRONIKA 
 

Narodili sa: 
Adam Koprla, Veronika Melišová,  
Lea Kučková, Damián Božek,  
Hana Blatnická, Adam Žitnanský, 
Sára Zifcsaková  
 
 

      Povedali si „Áno“:  
      Štefan Knápek a Michaela Doležalová 
       Juraj Ferko a Lucie Novotníčková 
      Peter Juráš a Monika Čechová 

 

Zomreli: 
Albína Hollá 
Ján Mika 
Alžbeta Brúsilová 

 

Prisťahovali sa: 
Mgr. Jaroslav Kubíček, Mgr. Jana Kubíčková, Petra Kubíčková 

 

Odsťahovali sa: 
Denis Pavlík, Šimon Morávek, Marek Hutta, Rastislav Horniak 

Paulína Časová, Svetlana Morávková, Júlia Morávková 
 

UZNESENIA Z OBECNÝCH ZASTUPITEĽSTIEV 
 

Obecné zastupiteľstvo rokovalo štyrikrát (21.6., 23.8., 20.9. 
a 9.10.) a prijalo nasledovné uznesenia: 
Obecné zastupiteľstvo schvaľuje: 
 záverečný účet obce za rok 2017 a celoročné hospodárenie bez 

výhrad; 
 použitie prebytku rozpočtového hospodárenia na tvorbu re-

zervného fondu vo výške 106.525,97 € a následné použitie na 
investičné akcie v obci; 

 použitie rezervného fondu na dobudovanie verejného osvetle-
nia v obci vo výške 21.000,- €; 

 použitie rezervného fondu na vybudovanie chodníka na Jabĺč-
kovej ceste v obci vo výške 14.000,- €; 

 použitie rezervného fondu na oponu a ozvučenie do kultúrneho 
domu vo výške 5.500,- €; 

 použitie rezervného fondu na nákup konvektomatu s príslušen-
stvom do ŠJ pri ZŠ s MŠ v obci vo výške 8.300,- €; 

 presun rozpočtových prostriedkov z kapitálových výdavkov na 
bežné výdavky rozpočtu Obce Dojč na rok 2018 rozpočtovým 
opatrením starostky obce; 

 1. zapojenie sa do výzvy Ministerstva vnútra Slovenskej repub-
liky ako sprostredkovateľského orgánu pre Operačný prog-
ram Kvalita životného prostredia na predkladanie žiadostí o 
nenávratný finančný príspevok na budovanie systémov vyhod-
nocovania rizík a včasného varovania a pripravenosti na zvlá-
danie mimoriadnych udalostí ovplyvnených zmenou klímy 
a podanie projektu  „Budovanie systémov vyhodnocovania rizík 
a včasného varovania v obci Dojč“ realizovaného v rámci výzvy 
„OPKZP-PO3-SC311-2017-24“, 
2. spoluúčasť na realizácii projektu v  Dojči vo výške  6.660 €, 
3. zabezpečenie spolufinancovania prípadných neoprávnených 
výdavkov z rozpočtu obce, 
4. zmluvu o spolupráci; 

 použitie dotácie zo SFZ na budovanie futbalovej infraštruktúry 
TJ Družstevník Dojč vo výške 10.000,- € a spoluúčasti obce vo 
výške 2.500,- € na rekonštrukčné práce v jestvujúcej budove 
kabín vo vlastníctve obce Dojč. Finančné prostriedky budú pou-
žité na úradu faktúr za tovar, ktoré budú vystavené na Obec 

Dojč. O otvorení faktúry musí byť Obec informovaná. V prípade 
nákupu v hotovosti, bude tento nákup refundovaný; 

 a) jeden volebný okrsok pre Komunálne voľby 2018 
b) 100% úväzok starostu obce na funkčné obdobie 2018-2022 
c) počet poslancov 9 na funkčné obdobie 2018-2022; 

 vyhlásenie verejnej obchodnej súťaže na odpredaj pozemku 
parc. č. 11249 v k.ú. Dojč; 

 zámer prenájmu alebo užívania koncesného majetku priesto-
rov bývalého areálu materskej školy z dôvodu osobitného zre-
teľa. Osobitným zreteľom je prevádzkovanie zariadenia pre 
seniorov;  

 plat starostky obce PaedDr. Slavomíry Melišovej podľa § 4 ods. 
1 a ods. 2 zákona č. 253/1994 Z.z. o právnom postavení 
a platových pomeroch starostov obcí a primátorov miest 
v znení neskorších predpisov tak, že základný plat stanovený 
podľa § 4 ods. 1 bod 3 vo výške 1,98-násobku priemernej me-
sačnej mzdy za rok 2017 sa podľa § 4 ods. 2 zvyšuje o 30% na 
sumu celkom 2.456,- € s účinnosťou od 1.7.2018 do konca toh-
to volebného obdobia; 

 použitie rezervného fondu v sume 22.000,- € na dobudovanie 
chodníka na Jabĺčkovej ceste; 

 VZN č. 1/2018 ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2016 zo dňa 
14.04.2016 o určení školského obvodu na území obce Dojč, 
o určení zápisu na plnenie povinnej školskej dochádzky 
a o výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov školských 
zariadení Obce Dojč; 

 predĺženie nájomnej zmluvy na byt v obecnej bytovke pre: 
Barboru Vajdovú, byt č. 1, termín predĺženia nájomnej zmluvy 
do 31.10.2020 
Miladu Tománkovú, byt č. 3, termín predĺženia nájomnej 
zmluvy do 31.10.2020; 

 zmluvu o zriadení vecného bremena a dodatok č. 1 k Zmluve 
o zriadení vecného bremena na kanalizáciu, dažďovú kanali-
záciu a vodovod, parc. č. 2377/1, 2377/8, 9978, 2376/2, 9932, 
2422/5 a 2422/4; 

 zmenu Uznesenia č. 82/2018/UObZ tak, že sa ruší posledná 
veta „Vypracovaním Dohody o urovnaní a Zmluvy o prevode 
bude poverená JUDr. Trylčová“; 

 uzatvorenie nájomnej zmluvy na byt v obecnej bytovke pre: 
Tibora Wirtha, Dojč 91, na základe žiadosti zo dňa 
19.09.2018. Doba nájmu je od 01.11.2018 do 31.10.2020. 
 

Obecné zastupiteľstvo neschvaľuje: 
 

 žiadosť o poskytnutie mimoriadnej dotácie na rekonštrukciu 
elektrických rozvodov v kostole všetkých svätých v Dojči, 
o ktorú žiadal Rímskokatolícky farský úrad v Dojči. 

 

Obecné zastupiteľstvo ruší: 
 

 uznesenie č. 11/2018 zámer previesť pozemok parc. č. 7681 
v k.ú. Dojč. 

 

Obecné zastupiteľstvo zamieta: 
 

 žiadosť o odkúpenie pozemku parc. č. 7681 v k.ú. Dojč. 
 

Obecné zastupiteľstvo súhlasí: 
 

 s predĺžením platnosti nájomnej zmluvy spoločnosti PEKAR SK, 
s.r.o. o prenájme 29 m2 pozemku parc. č. 551/9 pri cintoríne 
pre prevádzkareň pohrebných služieb v obci Dojč na dobu ne-
určitú s dvojmesačnou výpovednou dobou; 

 so zmenou stránkových hodín od 1.7.2018 na Obecnom úrade 
v Dojči nasledovne: 

pondelok        7:45 - 11:30            13:00 - 16:30  
utorok             nestránkový deň 
streda             7:45 - 11:30             13:00 - 16:30  
štvrtok            7:45 - 11:30             13:00 - 16:30  
piatok             7:45 - 12:00  
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 s účinkovaním kolotočov p. Faltýnka na Hody 2019 
s podmienkou zabezpečenia strojov proti úniku prevádzkových 
kvapalín; 

 s investičným zámerom a poveruje Obecný úrad konaním na 
prípravu zmluvy na užívanie koncesného majetku priestorov 
bývalého areálu materskej školy so spoločnosťou SYTU, s.r.o. 
Ruttkaya Nedeckého 12, 974 01  Banská Bystrica, ktorá zastu-
puje Občianske združenie ASA (Asociácia sociálnych altruis-
tov), ktorej predsedkyňou exekutívnej rady je Tina Joachimová. 
Koncesná zmluva bude predložená Obecnému zastupiteľstvu, 
ktoré ju musí schváliť; 

 s vypracovaním Dohody o urovnaní so spoločnosťou ST Deve-
lopment, s.r.o., Sabinovská 8, 821 02  Bratislava, v ktorej má 
Obec Dojč 15% podiel nasledovne: 

 

1.  Nehnuteľný majetok evidovaný na LV č. 4408 vedenom na 
OU Senica, katastrálny odbor, katastrálne územie Dojč, Obec 
Dojč, okres Senica nasledovne: 
parc. č.  výmera poznámka 
2422/104 1 540 m2  miestna komunikácia, chodník, 
2422/107 1 428 m2 miestna komunikácia, chodník, 
2422/92    300 m2 pozemok na občiansku vybavenosť, 
2422/78      31 m2 pozemok na občiansku vybavenosť, 
2422/64      26 m2  pozemok na občiansku vybavenosť, 
2422/50      40 m2  pozemok na občiansku vybavenosť, 
2422/30      16 m2 pozemok na občiansku vybavenosť, 
2422/97    144 m2 chodník, 
2422/83      15 m2 chodník, 
2422/69      15 m2 chodník, 
2422/55         11 m2 chodník, 
2422/62      18 m2 miestna komunikácia, chodník, 
2422/76      24 m2  miestna komunikácia, chodník, 
2422/90      25 m2  miestna komunikácia, chodník, 
2422/122      46 m2 chodník, 
2422/137      31 m2 chodník, 
2422/105        3 m2 priekopa, 
2422/106        4 m2 priekopa, 
9977/2       38 m2 priekopa, 

ktoré budú v celosti, v podieli 1/1 prevedené v prospech obce 
Dojč. Celková výmera pozemkov: 3.755 m2; hodnota pozem-
kov: 26.559,- € a verejné osvetlenie v hodnote 22.454,- € 
s DPH, inžinierske siete (vodovod, kanalizácia, dažďová kana-
lizácia) v hodnote 105.600,- € s DPH, komunikácie (chodník 
a cesta) v hodnote 159.600,- € s DPH, ktoré budú prevedené 
v prospech Obce Dojč. 
 

2. Odpredaj 15% obchodného podielu Obce Dojč v spoločnosti 
ST Development, s.r.o., Sabinovská 8, 821 02  Bratislava majo-
ritným partnerom spoločnosti za vklad pri vzniku spoločnosti 
vo výške 750,- €. 
Prijatím uznesenia Obecného zastupiteľstva sa poveruje 
Obecný úrad v Dojči uzatvorením dohody o vyrovnaní 
a ukončení činnosti Obce Dojč v spoločnosti  ST Development, 
s.r.o., Sabinovská 8, 821 02  Bratislava. Dohodu o urovnaní 
a Zmluvu o prevode musí schváliť Obecné zastupiteľstvo. Vy-
pracovaním Dohody o urovnaní a Zmluvy o prevode bude po-
verená JUDr. Trylčová. 

 

 

TRIEDENÝ ZBER V NAŠEJ OBCI 
 

Pravidelne Vás informujem, milí čitatelia, ako sa zlepšujeme 
v triedení odpadu. Tabuľka č. 1 zachytáva množstvo vytriede-
ných zložiek komunálneho odpadu v roku 2017. V priemere sme 
v roku 2017 vytriedili štvrťročne  4.545 kg skla, 3.277 kg plastov, 
477 kg kovov a 797 kg papiera. 
 

Tabuľka č. 1 

 
Graf č. 1 

A ako to je v prvom polroku 2018? 

V priemere sme vytriedili štvrťročne 5.660 kg skla, 4.030 kg 
plastov, 505 kg kovov a 1.915 kg papiera. Vo všetkých komodi-
tách sa zvýšilo množstvo vytriedených zložiek odpadu. Tabuľka 
č. 2 a graf č. 2 zachytávajú porovnanie 1. a 2. štvrťroka v roku 
2017 a 2018. 
 

Tabuľka č. 2 
 

Graf č. 2 

Slavomíra Melišová 

 

Rok 2017 1. š tvrťrok 2. š tvrťrok 3. š tvrťrok 4. š tvrťrok 

Sklo 3.870 5.810 5.800 2.700 

Plašty 3.070 3.840 3.760 2.440 

Kovy 490 570 550 300 

Papier 570 840 870 910 

 1. š tvrťrok 
2017 

1. š tvrťrok 
2018 

2. š tvrťrok 
2017 

2. š tvrťrok 
2018 

Sklo 3.870 5.210 5.810 6.110 

Plašty 3.070 3.400 3.840 4.660 

Kovy 490 520 570 490 

Papier 570 1.270 840 2.560 
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KOMUNÁLNE VOĽBY 
 

DOJČANIA SI BUDÚ STAROSTKU VYBERAŤ                      
Z DVOCH KANDIDÁTOK 
 

Na webovej stránke obce sú zverejnené zoznamy zaregis-
trovaných kandidátov, z ktorých vyplýva, že oficiálne na 
post starostu kandidujú v Dojči dve uchádzačky a do deväť-
členného obecného zastupiteľstva sa chce dostať 17 kandi-
dátov. 
Súčasná starostka Dojča Slavomíra Melišová bude v novembro-
vých voľbách obhajovať svoj post. Komunálne voľby budú 10. 
novembra 2018, predvolebná kampaň už beží a skončí sa 48 
hodín predo dňom hlasovania. 
Kandidátkam na post starostu aj kandidátom na post poslanca 
obecného zastupiteľstva sme položili pár otázok a ich odpovede 
Vám prinášame na nasledujúcich riadkoch. Rešpektujeme roz-
hodnutie niektorých z nich, ktorí si neželali byť predstavení v 
Dojčanských novinách. Mená a príspevky kandidátov sú zverej-
nené v abecednom poradí, v ktorom sú zapísaní aj na registrač-
nom liste kandidátov. 
 

Predstavenie kandidátok na starostku a naše otázky pre nich: 
 

1. Prečo sa považujete za vhodného kandidáta na túto funk-
ciu? 

2. Aká je Vaša predstava o práci starostu? Koľko času a 
energie budete schopná venovať našej obci? 

3. Čím ste až do dnešného dňa prispeli k rozvoju našej obce? 
Čo ste pre obec resp. pre jej ľudí spravili? 

4. Každodennou prácou starostu je riadiť ľudí, financie, 
riešiť právne záležitosti. Aké je Vaše vzdelanie a aké sú 
Vaše skúsenosti s riadením ľudí / organizácií? 

5. Môžete uviesť 5 bodov, ktoré sú základom Vášho volebné-
ho programu? 

6. Čo by ste chceli na záver odkázať voličom? 
 

1. Slavomíra Melišová, PaedDr., 45, starostka,                                 
nezávislá  kandidátka 
 

1. Pracujem ako starostka obce               
od 12.12.2014. Už keď som pred 
štyrmi rokmi nastupovala do 
funkcie starostky obce, mala som 
11 ročné skúsenosti v oblasti ria-
denia a vedenia ľudí, s verejným 
obstarávaním a komunikáciou 
s úradmi na rôznych úrovniach. 
Dnes mám bohaté skúsenosti 
z oblasti samosprávy 
a komunálnej politiky. Za štvor-
ročné obdobie som  prenikla aj 
do oblastí, v ktorých som nebola 
úplne doma – stavebný zákon 
a stavebné konania, sociálna 
oblasť či kvalita životného pro-
stredia. Preto by som chcela svoje 

vedomosti a zručnosti uplatňovať pre ďalší rozvoj našej obce 
Dojč, pre obyvateľov Dojča.  Obecné zastupiteľstvo pod mojím 
vedením vystupovalo navonok ako jednoliaty celok, pričom naše 
stretnutia pred zastupiteľstvom alebo pracovné porady boli plné 
emócií, plné výmeny názorov, ale vždy sme sa vedeli navzájom 
počúvať, vyhodnotiť jednotlivé argumenty a dohodnúť sa na 
najlepšom riešení, ktoré sme napokon na obecnom zastupiteľ-
stve aj schválili. Spolupráca s poslancami obecného zastupiteľ-
stva bola na výbornej úrovni. Som človek, ktorý je veľmi zvedavý, 

rád sa púšťa do nových projektov a neustále sa učím 
a vzdelávam. Som aktívna, komunikatívna, asertívna 
a empatická.  
 

2. Slovo starosta je odvodené od slova „starať sa“. Myslím, že 
som sa počas uplynulých štyroch rokov starala. Práca starostu je 
úväzok na 24 hodín denne 7 dní v týždni, som tu pre ľudí vo dne, 
i v noci, v pracovný týždeň i cez víkendy. Svoju prácu starostky 
obce som mohla  vykonávať aj vďaka podpore a pomoci mojej 
rodiny, ktorá bola až na druhom mieste za prácou pre obec. Na-
koľko podporu mojej rodiny mám aj v ďalšej kandidatúre na 
post starostu obce Dojč, aj naďalej sa budem naplno venovať 
rozvoju našej obce. 
 

3. Pomaly sa končí prvé volebné obdobie v ktorom som bola oby-
vateľmi Dojča zvolená za starostku obce. V uplynulých štyroch 
rokoch sa mi v spolupráci s poslancami Obecného zastupiteľstva 
podarilo zrekonštruovať priestory školy na materskú školu, čím 
naši najmenší získali vhodné prostredie pre svoj rozvoj, zvýšili 
sme kapacitu materskej školy a v súčasnosti materskú školu na-
vštevujú deti od dvoch do šiestich rokov, celkovo ich je 50. Zo 
SIEA sme získali finančné prostriedky na výmenu plynových kot-
lov v kotolni základnej školy, kde hrozila havária, že vypadne aj 
jediný kotol, ktorý bol funkčný. Zrealizoval sa europrojekt 
„Modernizácia verejného osvetlenia“, ktorý bol začatý ešte 
v roku 2009. Urobili sme verejné obstarávanie a na jeseň 2015 
prišlo k výmene sodíkového osvetlenia za osvetlenie LED. Nielen-
že sa skvalitnilo osvetlenie obce v noci, ale náklady vynaložené 
obcou na verejné osvetlenie sa znížili o 40%. Pokračovala som 
v podávaní projektov na Environmentálny fond, aby sa mohlo 
pokračovať s budovaním kanalizácie.  V roku 2016 sa podarilo 
zdiverzifikovať čistiareň odpadových vôd Dojč - Šajdíkove Hu-
mence - Štefanov a zároveň vybudovať 337 m kanalizácie, 10 
kanalizačných šácht a 28 domových odbočiek v celkovej dĺžke 
172 m. V súčasnosti máme podaný europrojekt na odkanalizova-
nie celej obce v celkovej hodnote 3 milióny EUR a čakáme na 
jeho vyhodnotenie. Úspešná bola komunikácia s rodinou Šimko-
vou, ktorá vlastní pozemky vedľa bývalej materskej školy, kde je 
naprojektovaných 18 stavebných pozemkov, jednosmerná miest-
na komunikácia a chodník pre peších. Územné rozhodnutie je už 
právoplatné, v súčasnosti sa pracuje na stavebnom povolení. 
V obci sa začal veľký stavebný rozmach. Spoločnosť ST Develop-
ment vybudovala 23 stavebných pozemkov na Záhumeniciach 
a pokračuje aj v južnej časti Záhumeníc, kde by malo pribudnúť 
ďalších 12 stavebných pozemkov. V lokalite za školou je vydané 
právoplatné územné rozhodnutie na výstavbu 31 rodinných do-
mov, ktoré realizuje Ing. Werner. Vybudovali sa dve transfor-
mačné stanice – jedna na Záhumeniciach, jedna pri Adamkovi-
čoch a ďalšia transformačná stanica je v príprave s pracovným 
názvom „Otrubnica“. Upravilo sa priestranstvo pred Domom 
smútku a chodník na cintorín, parkovisko pri cintoríne 
a prenajal sa priestor na parkovisku pre predajňu a pohrebné 
služby. V kultúrnom dome sa vybudovalo ústredné kúrenie, za-
teplil sa strop, vymenili sa svietidlá. Výmenou prešla aj opona 
a záclony. Inventár kultúrneho domu bol doplnený o návleky na 
stoličky, obrusy a výzdobu. Najnovšie bolo do kultúrneho domu 
zakúpené ozvučenie.  Uskutočnili sme aj menšie opravy miest-
nych komunikácií, udržiavali Dolinský potok v čistote, pravidel-
ne kosili verejné priestranstvá a starali sa o areál TJ Družstevník 
Dojč. V spolupráci s TJ Družstevník Dojč bola uskutočnená re-
konštrukcia kabín TJ, i keď mojím pôvodným zámerom bolo vy-
budovanie nového zázemia pre futbalistov. Vypracovali sme pro-
jektovú dokumentáciu na nové zázemie pre dobrovoľných hasi-
čov a podali sme projekt na Ministerstvo vnútra. V tejto výzve 
sme boli tiež úspešní a najneskôr na jar 2019 sa začne 
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s výstavbou hasičskej zbrojnice. Najnovšie obec žila rozdávaním 
kompostérov, ktoré sme získali z europrojektu na znižovanie 
komunálneho odpadu a zvyšovanie vytriedených zložiek odpadu. 
Kompostéry sa umiestnili aj na verejné priestranstvá – do par-
kov, na cintorín, do areálu školy. Triedeniu odpadu, znižovaniu 
množstva komunálneho odpadu a čistote v obci som sa venovala 
dennodenne. V súčasnosti sa realizuje verejné osvetlenie na tzv. 
„Jabĺčkovej ceste“ spolu s chodníkom. Obec podporovala pod 
mojím vedením spoločenské organizácie a kultúrny život v obci. 
Snažila som sa o vytváranie spolupracujúcej atmosféry, často 
krát som vyzývala obyvateľov k spolupráci, k podávaniu návr-
hov a pripomienok. Môžem potvrdiť, že mnohí s pripomienkami 
prišli a som im vďačná za to, že sme spoločne mohli prispieť 
k skvalitneniu života v našej obci. 
 

4. V roku 1991 som maturovala na Strednej ekonomickej škole 
v Senici, kde som dostala výborné základy z ekonomiky 
a účtovníctva. Tejto škole vďačím aj za strojopis a základy práce 
s počítačom. V roku 1997 som ukončila Pedagogickú fakultu 
Univerzity Komenského v Bratislave odbor Učiteľstvo pre I. stu-
peň základnej školy. Ďalej som pokračovala v štúdiu na Pedago-
gickej fakulte a v roku 2002 som ukončila štúdium rigoróznou 
skúškou. Svoje vzdelanie som si dopĺňala štúdiom environmenta-
listiky, štúdiom špeciálnej pedagogiky na Pedagogickej fakulte 
UK a e-learningovým štúdiom. Mojím prvým pracovným pôsobi-
skom bola Základná škola v Borskom Mikuláši, kde som pôsobila 
ako učiteľka v rokoch 1993 – 1998. V auguste 1998 som začala 
pracovať v I. Základnej škole v Senici ako učiteľka, v roku 2003 
ako zástupkyňa riaditeľa školy a od roku 2009 ako riaditeľka 
školy. V roku 2014 som sa stala starostkou obce Dojč. 
 

5. Môj predchádzajúci volebný program stál na štyroch pilie-
roch:  

 starostlivosť o čistotu a úpravu verejných priestranstiev, 
 kanalizácia obce s úpravou miestnych komunikácií 

a chodníkov, 
 výstavba obecných bytov, vykúpenie pozemkov a ich pre-

daj za účelom výstavby rodinných domov, 
 zvýšenie kvality života detí, ich rodičov i seniorov v Dojči. 

 
Z tohto volebného programu sa podarili veľa naštartovať, ale 
ešte stále sú rezervy, ktoré vieme odstraňovať a našu obec zve-
ľaďovať. Tieto štyri pôvodné piliere by som trocha upravila 
a doplnila nasledovne: 
 

 starostlivosť o čistotu a úpravu verejných priestranstiev 
a zvyšovanie podielu vytriedených zložiek komunálneho 
odpadu, 

 kanalizácia obce s úpravou a rekonštrukciou miestnych 
komunikácií a chodníkov, 

 podpora výstavby rodinných domov, zázemia pre DHZ 
a starostlivosť o kultúrne pamiatky v obci, 

 zvýšenie kvality života detí, ich rodičov i seniorov 
(prestavba bývalej MŠ na zariadenie pre seniorov), 

 spolupráca s miestnymi organizáciami i aktivistami na 
kultúrnom a spoločenskom živote obce a na rozvoji obci. 

 

6. Obec, to je jedna rodina. V každej rodine sú dni slnečné, ale aj 
tie, keď hromy udierajú. Rodina je o dôvere, spolupráci, komuni-
kácii. Buďme jedna rodina, ktorá ťahá za jeden povraz a vie byť 
spolu v časoch dobrých i tých horších. Poďme ako jedna rodina 
k voľbám a rozhodnime spoločne, kto má zastupovať záujmy 
všetkých občanov v obecnom zastupiteľstve i na poste starostu 
obce. Využime svoje právo voliť a zvoľme si zástupcov, ktorí bu-
dú zastupovať záujmy obyvateľov našej obce, ktorí chcú praco-

vať v prospech obce, chcú sa aktívne podieľať na rozvoji našej 
domoviny. 
Vážení spoluobčania, obraciam sa na Vás s nádejou, že ak mi 
dôverujete a máte so mnou dobré skúsenosti, podporíte ma svo-
jím hlasom. Kandidujem ako nezávislá kandidátka, zozbierala 
som si viac ako 200 podpisov a mnohí ste ma oslovovali, či mi 
môžete ešte kandidátku podpísať. Na kandidátnej listine na sta-
rostu obce Dojč ma nájdete pod číslom 1. Za každý krúžok od vás 
vopred ďakujem. 
 
2. Anna Zemanová, 35, rodičovská dovolenka, nezávislá            
kandidátka 

 

Vážení občania. 
Dovoľte mi, aby som sa Vám 
predstavila. Volám sa Anna 
Zemanová. Mám 35 rokov. 
Pochádzam z Dojča. Celý svoj 
doterajší život som prežila 
práve tu - v Dojči. Mám tri 
deti, z toho dve navštevujú 
miestnu základnú školu. 
S treťou som momentálne na 
rodičovskej dovolenke. Pred 
materskou som pracovala 
ako vedúca v miestnej pre-
dajni Coop Jednota. Navšte-
vovala som Stredné odborné 
učilište v Senici, kde som 
štúdium ukončila maturit-

nou skúškou. V obci vediem obecnú kroniku a pracujem v obec-
nej knižnici.  
O post starostu sa uchádzam prvý krát. Veľmi dobre si uvedomu-
jem, že sa jedná o prácu zodpovednú a veľmi náročnú. No som 
zdravá, mám dobré rodinné zázemie, manžela a rodičov, na kto-
rých sa môžem spoľahnúť. Som človek otvorený novým možnos-
tiam a názorom druhých. Na svete niet človeka, ktorý by vedel 
všetko. Niekto študoval právo, niekto ekonómiu, niekto stavebné 
inžinierstvo. Toto sú ľudia, ktorí sa rozumejú svojim odborom 
a v prípade potreby sa treba vždy obrátiť na odborníkov, vypo-
čuť si ich názor a radu. Starosta má byť pre ľudí a obec. Nemá 
konať vo svoj prospech, ale v prospech väčšiny. Má to byť človek 
úprimný, priamy, ktorý si stojí za svojím rozhodnutím. Musí ve-
dieť vypočuť keď  je treba, musí vedieť rozkázať keď  je treba. 
Mal by to byť človek, čo má rád obec v ktorej pôsobí, čo má rád 
ľudí čo v nej žijú. Má vzťah k hodnotám, ktoré vybudovali naši 
rodičia, starí rodičia. Presne toto je to, čo Vám ponúkam.  Keď  je 
treba viem počúvať, keď  je treba viem rozkázať. Som rozhodná, 
úprimná a priama.  Mám rada ľudí v našej obci a vážim si všet-
ko, čo ľudia ktorí tu doteraz žili, vybudovali často vlastnými ru-
kami. Celý svoj život som prežila práve tu v Dojči, bola som sved-
kom mnohých zmien, niektorých pozitívnych, niektorých nega-
tívnych. Obec, ako taká,  by sa mala rozvíjať ďalej nie stáť na 
jednom mieste, v nejakom začarovanom kruhu klamstiev 
a intríg. A práve obyvatelia sú tí, ktorí dedinu robia tým čím je.  
Starosta ich má vypočuť a pomôcť k tomu, aby neupadla kultú-
ra, láska k blížnemu, aby sa z Dojča stalo pekné miesto pre život. 
Chcela by som sa poďakovať hlavnej redaktorke, že som dostala 
priestor v našich novinách aj ja a umožnila mi touto formou sa 
Vám predstaviť.  

Na záver by som len dodala, že môj volebný program Vám bude 
k dispozícii formou predvolebných letákov. 
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Predstavenie kandidátov na poslancov obecného za-
stupiteľstva a naše otázky pre nich: 

1. Prečo kandidujete na post poslanca do Obecného zastupi-
teľstva v Dojči? 

2. Čo chcete pre našu obec svojím pôsobením v Obecnom 
zastupiteľstve dosiahnuť? 

 

1. Beata Bátorová, 39, procesná administrátorka, nezávislá 
kandidátka 

Nie som rodená Dojčanka, pochá-
dzam zo Senice a moje korene sú 
koválovské a mokrohájské. Priznám 
sa, že pred tým, než sme sa sem pri-
sťahovali v roku 2007 som v Dojči 
nikdy nebola. Dojč mi ale veľmi pri-
rástol k srdcu - obec aj jej obyvatelia 
(hlavne moji výborní susedia) a vďa-
ka môjmu „aktívnemu prístupu            
k verejnému dianiu“ poznám väčšinu 
z Vás, starousadlíkov aj novo prisťa-
hovaných.   
 

1. Už v minulých voľbách som kandi-
dovala na post poslanca OZ, bohužiaľ, skončila som tretia pod 
čiarou. Pokúšam sa o to znovu, dúfam, že tentoraz budem úspeš-
ná. Nezaháľala som, ako aktívna členka Komisie školstva, kultú-
ry a športu som spolu s ostatnými členmi pripravovala pre Vás 
Obecné plesy, Dni detí, Vianočné dedinky, ... Aktívne pracujem aj 
ako predseda Rady školy a tiež ako predseda Rodičovského zdru-
ženia pri ZŠ s MŠ Dojč. A rovnako aktívne a s potešením pripra-
vujem pre Vás už 7 rokov Dojčanské noviny ako šéfredaktorka a 
grafička.  

2. Ako poslankyňa OZ sa chcem podieľať na budovaní obce, pri-
spievať svojou prácou k úspešným realizáciám projektov a v 
neposlednom rade zastupovať Vás, občanov. Počúvať Vaše názo-
ry a pripomienky, prezentovať ich na pracovných poradách OZ a 
urobiť maximum pre ich vyriešenie. V neposlednom rade by som 
chcela zvýšiť informovanosť občanov o práci obecného zastupi-
teľstva. Ďakujem Vám za každý jeden hlas, ktorým podporíte 
moju kandidatúru. 

2. Katarína Čelústková, 53, administratívna pracovníčka, 
nezávislá kandidátka 

3. Miroslav Dolga, 44, SZČO, Kresťanskodemokratické hnu-
tie 

4. Vlasta Fránerová, 39, materská dovolenka, Kresťansko-
demokratické hnutie 

5. Michaela Hlúpiková, Ing. 37, administratívna pracovníč-
ka, Kresťanskodemokratické hnutie 

6. Katarína Horňáková, Ing., 40, ekonómka, nezávislá kan-
didátka 

Mám 40 rokov, vydatá, 1 dieťa.  Už v  minulosti som pracovala 
na obecnom úrade 16 rokov, prvú polovicu ako účtovníčka , dru-
hú polovicu vo funkcii starostky obce.  V súčasnosti pôsobím v 
poisťovni.  

1.   Rada by som uplatnila svoje vedomosti a skúsenosti  ďalej 
pre úspešný rozvoj obce ako poslankyňa obecného zastupiteľ-
stva.  

2.  Pôsobením v obecnom zastu-
piteľstve by som chcela poskyt-
núť podporu  dobrým návrhom  a 
zároveň ponúknuť svoj vlastný 
úsudok na problémové oblasti . 

 

 
 

 

 

 

7. Pavol Kondrla, 32, geodet, nezávislý kandidát 

Na post poslanca do obecného zastupiteľstva v našej obci som sa 
rozhodol kandidovať už minulé volebné obdobie. Vtedy mi posla-
necký post utiekol o pár hlasov. Tento rok skúšam šťastie znova, 
pretože chcem priložiť ruku k dielu v našej obci a dosiahnuť lep-
šiu životnú úroveň našich občanov,  ktorým som aj ja a moja 
rodina. Vyrastal som v obci od malička a vyrastať tu budú aj 
moje deti, pre ktoré chcem len to najlepšie a aby  po mne ostali 
stopy, na ktoré bude moja rodina hrdá. 

8. Júlia Kozánková, Bc., 33 technická upisovateľka rizík, 
nezávislá kandidátka 

Volám sa Júlia Kozánková, rod. Miku-
lová. Bývam v Dojči, mám 33 rokov. 
Vyštudovala som Pedagogickú a so-
ciálnu akadémiu v Bratislave. Násled-
ne som nastúpila na štúdium Politoló-
gie na Vysokej škole sv. Cyrila a Meto-
da v Trnave, ktoré som ukončila titu-
lom Bc. 14 rokov pracujem v oblasti 
poisťovníctva, v súčasnosti pre pois-
ťovňu Kooperativa formou homeoffi-
ce. Som vydatá a mám dve dcéry.  

Cestu poslankyne Obecného zastupi-
teľstva som začala v roku 2012. Od 

roku 2014 som sa v spolupráci so starostkou a poslancami snaži-
la dosiahnuť ciele, ktoré sme si spoločne dali. Nie všetko sa nám 
podarilo splniť a preto opätovne kandidujem, aby som pomohla 
dotiahnuť rozpracované projekty, z ktorých najdôležitejšie sú 
napríklad kanalizácia, dom seniorov, výstavba a rekonštrukcia 
trafostaníc. Chcem pokračovať v aktívnej organizácii podujatí 
ako obecný ples, deň učiteľov, deň detí, deň úcty k starším. Ako 
zástupkyňa Materskej školy v Rade školy a poslankyňa OZ by 
som chcela prispievať k spolupráci škôlky, školy a obecného úra-
du.  

9. Petra Krátka, 37, učiteľka, 
Doma dobre 

Volám sa Petra Krátka, mám 37 
rokov a v obci Dojč bývam od 
svojho narodenia. Som absolvent-
kou SPgŠ v Modre kde som vyštu-
dovala odbor učiteľstvo pre ma-
terské školy a vychovávateľstvo. 
Po skončení školy som sa zamest-
nala ako učiteľka v materskej 
škole Štefanov, kde som pracovala 
až do roku 2015. V septembri 
2015 sa v našej obci v materskej 



 

Ročník VII. číslo 3 Strana 7 

 
 škole uvoľnila pozícia učiteľky, tak som prestúpila pracovať do 

našej obce, kde som i doposiaľ. 

Som presvedčená, že veľmi málo mladých ľudí sa zaujíma o chod 
našej obce. Patrím k tým občanom, ktorým nie je ľahostajné, ako 
sa naša obec vyvíja. Moje rozhodnutie, prečo kandidovať bolo 
hlavne v tom, že niektoré rozhodnutia v našej obci a postoje sa 
nestretli s mojimi predstavami, ako i s predstavami mnohých 
našich občanov. 

Rada by som poskytla podporu v dobrých návrhoch,  hlavne čo 
sa týka základnej a materskej školy.  

Je veľké množstvo práce v našej obci, ku ktorej sa treba postaviť 
zodpovedne a vedieť nájsť spoločné riešenia.  

10. Zuzana Macková, Mgr., 41, zástupkyňa riaditeľa, nezá-
vislá kandidátka 

Pracujem ako zástupkyňa ria-
diteľky v Strednej zdravotníc-
kej škole Skalica. Počas dote-
rajšieho poslaneckého mandá-
tu som plnila úlohu predsedníč-
ky Komisie školstva, kultúry 
a športu, bola som členkou Ko-
misie na ochranu verejného 
záujmu a členkou Rady školy 
pri ZŠ s MŠ Dojč. Spolu 
s ostatnými poslancami na čele 
s pani starostkou sme začali 
podnikať kroky, smerujúce 
k zlepšeniu postavenia obce 

a života ľudí žijúcich v nej vo viacerých oblastiach. Mnohé z nich 
sa podarilo dotiahnuť do úspešného konca, niektoré čiastočne 
a na ďalších treba intenzívne pracovať naďalej. Samozrejme 
darilo sa nám s podporou mnohých z vás – občanov a s vašou 
pomocou. Bolo mi cťou vykonávať svoju doterajšiu činnosť 
v prospech môjho rodiska. Som pripravená pokračovať v tomto 
úsilí. 

11. Antónia Mikulíková, 46, mediátorka, volebná koalícia 
Sloboda a solidarita, Obyčajní ľudia a nezávislé osobnosti 
(oľano) 

Najdôležitejšou osobou vo vede-
ní obce je starosta, ktorý vzhľa-
dom k veľkému objemu rôznoro-
dej agendy, ktorá pod obec spa-
dá – od stavebných konaní, cez 
školstvo, dane, odpady, matriku, 
verejné obstarávanie a veľa ďal-
ších povinností, musí byť rozhľa-
dený a flexibilný. 

Obecné zastupiteľstvo je kolek-
tívny orgán a rozhoduje o tom, 
čo má obecný úrad na čele so 
starostom vykonať.  Poslanci 
vedia starostovi pomôcť v rôznych veciach a je dôležité, aby na-
priek prekážkam, ktoré prinášajú životné situácie, dokázali ná-
jsť riešenie, ktoré je pre obec za danej situácie najlepšie. Naša 
obec bola dlhodobo zanedbaná a za posledné štyri roky sa poda-
rilo v obci urobiť veľa práce. Je samozrejme ešte veľa vecí, ktoré 
potrebujeme doriešiť, napríklad dlho očakávanú kanalizáciu, 
pre ktorú starostka v posledných mesiacoch vyvinula enormné 
úsilie. Teraz musíme počkať, či  bude požadovaná dotácia našej 
obci pridelená. 

Poslankyňou som bola doteraz dve volebné obdobia a mám záu-
jem pokračovať spolu s kolektívom obecného zastupiteľstva a 
starostkou v budovaní našej obce. Ďakujem za Vašu podporu. 

12. Marcela Pavlíková, 38, administratívna pracovníčka, 
nezávislá kandidátka 

Moje ciele na poste poslanca obecného zastupiteľstva 
v Dojči. 

Volám sa Marcela Pavlíková. 
Mnohí z Vás, hlavne starší ma 
poznajú ako Marcelu Smýkalo-
vú. Mám 38 rokov. Celý život 
som prežila v Dojči. Momentálne 
pracujem ako administratívny 
pracovník pre slovenskú firmu, 
zaoberajúcu sa predajom dopln-
kového tovaru do klenotníctiev 
na Slovensku. Mám manžela a 
dve deti. Vyštudovala som Stred-
nú strojárenskú školu v Brezovej 
pod Bradlom. 

A prečo som sa rozhodla kandi-
dovať za poslanca obecného 
zastupiteľstva? Denne stretá-
vam nespokojných obyvateľov 
našej obce. Veľmi ich trápi, že poslanci, ktorých si zvolili 
v minulom volebnom období neobhajujú potreby nás obyvateľov, 
ale obhajujú potreby a požiadavky obecného úradu. Chýba kon-
trola činnosti starostky zo strany poslancov. Obecné zastupiteľ-
stvo je predsa od toho, aby kontrolovalo jej činnosť a na prípadné 
nedostatky ju upozornilo, snažili sa ich spolu vyriešiť. Komuniká-
cia zlyháva na strane obec a občan. Nie ľudia sú tu pre poslan-
cov, ale poslanci sú tu pre ľudí. Dobrý poslanec má počúvať, 
a názory občanov predniesť na obecnom zastupiteľstve. No ja 
mám pocit, že ľudia ktorí boli zvolení v minulých voľbách, akoby 
stratili samých seba, akoby ani nemali svoj názor. Sú ako posluš-
né ovečky svojho pastiera, v našom prípade pastierky. Toto je 
treba v prvom rade zmeniť. Počúvať ľudí, informovať obyvateľov 
a kontrolovať starostu. Aby sa nám jedného krásneho rána ne-
stalo, že sa zobudíme a zistíme, že náš Dojč už nie je náš. Som typ 
človeka ktorý sa nebojí povedať vlastný názor, považujem sa za 
človeka úprimného. To sú podľa mňa dobré predpoklady stať sa 
dobrým poslancom obecného zastupiteľstva. Budem rada ak sa 
stanem jeho súčasťou, a budem Vás môcť zastupovať 
v nadchádzajúcom volebnom období. 

13. Veronika Plottová, 42, zástupkyňa riaditeľky, nezávislá 
kandidátka 

14. Svetlana Šefčíková, Ing., 46, ekonomická námestníčka, 
nezávislá kandidátka 

15. Ján Ušiak, Ing., 54, skladový manipulant, Komunistická 
strana Slovenska 

16. Anna Zemanová, 35, rodičovská dovolenka, nezávislá 
kandidátka 

17. Pavol Zich, Ing., 37, technický zamestnanec, nezávislý 
kandidát 

„Život nie je náhoda, ale voľba. Nie je najdôleži-
tejšie čo sa deje, ale ako si s tým poradíme.“ 
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DO DOJČA A ŠAJDÍKOVÝCH HUMENIEC   
PRIŠLA NÁVŠTEVA, AKÁ TU EŠTE NEBOLA... 

Milí čitatelia Dojčanských novín! Srdečne vás všetkých pozdra-
vujem a som veľmi rád, že sa vám cez tieto riadky môžem znovu 
prihovoriť. Práve v nedeľu 30. júla do Dojča a Šajdíkových Hu-
meniec zavítala veľmi vzácna návšteva. Poďme však úplne od 
začiatku tohto príbehu. Na jar toho roku som dostal pozvanie do 
Podunajských Biskupíc, kde sa nachádzajú telesné ostatky slo-
venskej rehoľnej sestry, ktorá je vyhlásená za blahoslavenú (to 
znamená, že s istotou vieme povedať, že je v nebi), Zdenky Schel-
lingovej. Je to pútnické miesto, kam prichádzajú ľudia z celého 
Slovenska, aby ju prosili o príhovor z neba pre rôzne oblasti svoj-
ho života. Mal som tam slúžiť svätú omšu pre pútnikov. Predtým 
ma však napadla táto myšlienka: „Čo keby sme mali kúsok tých-
to telesných ostatkov (relikvií) aj u nás? Veď je tu toľko smut-
ných a utrápených ľudí, toľko problémov, toľko ľudí, ktorí potre-
bujú pomoc... Určite by nám to pomohlo.“ Poprosil som teda 
kompetentných. Odpoveď znela: áno. A ešte niečo. Obyčajne sa 
tieto relikvie udeľujú iba do farského kostola. Urobili však vý-
nimku a udelili ich aj pre filiálny kostol v Šajdíkových Humen-
ciach. Slávnostne mi boli tieto relikvie odovzdané na spomínanej 
púti v Podunajských Biskupiciach. Počkali sme do konca júla, 
kedy má blahoslavená sestra Zdenka sviatok a v nedeľu 29. júla 
boli relikvie uvedené do oboch kostolov za účasti rehoľných ses-
tier Kongregácie milosrdných sestier svätého kríža, kam sestra 

Zdenka patrila, ktoré sa podelili s jej príbehom života. 

Keďže tu nie je toľko priestoru pre popísanie jej života, pozývam 
vás navštíviť aj našu farskú internetovú stránku 
www.faradojc.sk, kde nájdete viacero informácií z jej života. 
Alebo oficiálnu internetovú stránku www.zdenka.sk . V skratke, 
bola nespravodlivo väznená počas komunistického režimu 
a veľmi veľa si vytrpela počas najkrutejších praktík vyšetrova-
nia vo väzniciach v Rimavskej Sobote, Pardubiciach, Brne, 
v Prahe na Pankráci. Zomrela prakticky mučeníckou smrťou na 
následky neľudského zaobchádzania 31. júla 1955 v nemocnici 
v Trnave. Dožila sa necelých 39 rokov. Je patrónkou veľkého 
odpustenia, keďže sa denne modlievala za svojich mučiteľov, 
z ktorých sa viacerí neskôr obrátili k Bohu. Je patrónkou veľkej 
lásky k Bohu a blížnemu, pretože sa s veľkou láskou starala 
o pacientov, pre ktorých mala vždy čas. A nakoniec je patrónkou 
nádeje, keďže jej heslom bolo vždy: „Za mrakmi je moje milova-
né slnko“. Toto heslo si opakovala v tých najťažších chvíľach, 
keď sa zdalo, akoby už zhaslo.  

Srdečne vás všetkých pozývam na stretnutie s ňou, bl. sestrou 
Zdenkou. Na záver každého mesiaca, v posledný štvrtok 
v mesiaci v Dojči a v posledný piatok v mesiaci v Šajdíkových 
Humenciach sa koná svätá omša ku cti bl. sestry Zdenky a po nej 
udeľujem aj osobné požehnanie jej relikviou. Toto požehnanie je 
pre potreby duše i tela, pre zdravie duše i tela, oslobodenie od 
každého zla, závislosti, zlých zvykov, pomoc z depresií, zlých 
stavov, pre dodanie sily, nádeje a lásky. Každý, kto príde, môže 
napísať na lístoček svoje poďakovanie alebo prosbu, ktoré po-
tom počas svätej omše prednášame Bohu na príhovor bl. sestry 
Zdenky. Často vidím, ako sa dotýka sŕdc ľudí, keď pozorujem 
ako pri požehnaniach plačú, ako sa ich to dotýka. Mám radosť, 
že sestra Zdenka priťahuje aj ľudí, ktorí prichádzajú z iných 
miest a obcí  – „cezpoľní...“.  

Prajem aj vám všetkým, čítajúcim, aby vám pomohla v tom, čo 
teraz najviac potrebujete. Prajem vám silu na prekonávanie 
ťažkých situácií, ktorú si ona často opakovala: „Za mrakmi je 
moje milované slnko.“ Teraz ho vidí už naplno, z tváre do tváre. 
Kiežby sme to mohli raz povedať aj každý z nás. 

S láskou vás všetkých pozdravujem a udeľujem vám kňazské 
požehnanie +,                                                       Pán farár Ivan Barus 

AKO SA STAL NA DRAHÁCH  
ZA DOJČOM ZÁZRAK 
 

Bolo 5. júla toho roku. Ako každý rok, tak aj v tomto sme sa 
stretli o 15:00 pri kostole v Dojči. Mali sme namierené 
k Cyrilometodskému krížu. Dostal som otázku: „Pán farár 

http://www.faradojc.sk
http://www.zdenka.sk
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a nezmokneme?“ Obloha bola úplne zamračená, mraky veľmi 
tmavé, búrka visela na vlásku. Chvíľu som rozmýšľal a potom 
odpovedám: „Keď sa to všetko hore pripravilo, teraz to nemôže-
me vzdať, ideme.“ A tak sme vykročili a po ceste sa modlili svätý 
ruženec za manželstvá, rodiny a ľudí v našej farnosti. Cestou 
som sa v srdci modlil asi takto: „Pane Bože, keď si za starozá-
konných čias dokázal zastaviť slnko v prípade Jozueho, ako sa 
píše vo Svätom písme, zastav aj túto búrku nad Cyrilometod-
ským krížom“. Ako sme tak pešo išli, mnoho ľudí nás predchá-
dzalo na bicykloch a autách. Keď sme dorazili na miesto, priví-
tal som spolubratov kňazov: pána farára Jozefa Ščepka 
z Hradišťa pod Vrátnom a pána dekana Romana Stachoviča zo 
Skalice. Pán farár Jozef mi hovorí: „Tu nepršalo? Ja som musel 
v Koválove a v Smrdákoch odstaviť auto, pretože bola taká prie-
trž mračien, že sa nedalo prejsť.“ Ja mu nato: „Tu zatiaľ neprša-
lo, všetci sme sa za to modlili“. A on: „Vieš čo? Povedz to určite 
pri svätej omši, lebo je to zázrak, veď sa celá búrka hnala sem, 
na túto stranu.“  

Cez celú svätú omšu nepršalo, iba asi pár minút trochu mrholilo 
a potom ľudia poskladali dáždniky. Po svätej omši sme mali spo-
ločné pohostenie a veľmi dobrú atmosféru. Zdržali sme sa na-
ozaj dlho v nenútených rozhovoroch. Keď som odchádzal medzi 
poslednými, ešte raz som sa na poľnej ceste pozrel hore do oblo-
hy. Videl som jasné, veľmi krásne nebo a tak som si myslel: Toto 
bol určite zázrak. Boh nám ukázal, že je pánom nad všetkým 
a oslávil sa tým, že dopustil ľudsky neriešiteľnú situáciu, ktorú 
potom mohol vyriešiť iba on sám. Doprial nám krásne chvíle aj 
v tomto roku, aby sme mohli osláviť patrónov našej krajiny 
a slovenského národa – svätých Cyrila a Metoda. Nech je mu za 
to chvála a vďaka. Ako je aj v Písme napísané: „A ty Betlehem, 
nijako nie si najmenší medzi júdskymi mestami...“, tak aj my mô-
žeme povedať: „A ty Slovensko, nijako nie si najmenšie, pretože 
si v srdci Európy a máš krásnu cyrilometodskú tradíciu, na ktorú 
môžeš byť veľmi hrdé a za ňu vďačné“. 

Veľmi pekne ďakujem aj všetkým, ktorí pomáhali pri príprave 
a celom priebehu, najmä rodine pána kostolníka Holána. Oni si 
túto púť každoročne považujú za svoju srdcovú záležitosť 
a s veľkou ochotou a nadšením sa obetovali a všetko pripravili. 
Veľmi ďakujem aj obci Dojč, pani starostke a pracovníkom obce, 
ktorí tiež veľmi pomohli pri príprave. V neposlednom rade všet-
kým, ktorí priniesli pohostenie, pretože bolo veľmi dobré. Aj pán 
farár „okoštoval“ J. Teším sa, ak nám Pán Boh dá možnosť stret-
núť sa tam budúci kalendárny rok a už vopred srdečne pozý-
vam. Je krásne, že si na túto púť zvykli aj „cezpoľní“, pútnici 
z iných miest a obcí, ktorí nechýbali ani tento rok. 

Pán farár Ivan Barus 

OSLAVY 90. VÝROČIA ZALOŽENIA                  
FUTBALU V DOJČI 

V sobotu 1. septembra 2018 sa uskutočnili oslavy založenia fut-
balu v Dojči.   V polovici júla 1928 sa skupina nadšencov pre ten-
to šport rozhodla vytvoriť svoj  klub a odvtedy sa píše história 
tejto najobľúbenejšej a najmasovejšej športovej hry v našej obci. 
Na súčasnom ihrisku sa hrá od r. 1969. 
Organizátori osláv 90. výročia futbalu v Dojči zostavili bohatý 
športový a spoločenský program. O 10. hod. farár dojčanskej 
farnosti Mgr. Ing. Ivan Barus celebroval slávnostnú svätú omšu, 
kde si účastníci v kostole uctili  zosnulých i žijúcich futbalistov a 
športovcov.  
Športová časť osláv začala v popoludňajších hodinách na miest-
nom futbalovom ihrisku. Prvý výkop patril o 12.30 hod. žiakom. 
Majstrovský zápas Dojč - Šajdíkove Humence skončil víťazstvom 
domácich 9:0,  po polčase 3:0.  
O 15. hod. odohrali dospelí majstrovský zápas  Dojč - Kopaničiar 
Chvojnica. Domáci vysoko vyhrali 7:3, po polčase 6:1.  
Po víťazstvách domácich mužstiev organizátori plánovali hlav-
nú časť osláv uskutočniť od 17. hod. na futbalovom ihrisku. Z 
dôvodu nepriaznivého počasia operatívne túto slávnosť presu-
nuli do telocvične Základnej školy. 
Pozvaní boli 27 bývalí futbalisti a funkcionári, dáma a páni – 
pamätníci 70-roční i vyše 80-roční, a to: Hutta Fridrich, Rehák 
Eduard, Šurek Viktor, Hutta Štefan, Hutta Pavol, Lanža  Alojz, 
Baláž Marián, Rehák Silvester, Čelústka František, Thebery Ivan, 
Mráz Vladimír, Kaššák Marián, Hutta Rudolf, Jankovič Eduard, 
Gozora Vladimír, Búzek Pavol, Štora Štefan, Burián Štefan, Lu-
čanský Milan, Hutta Stanislav, Liška Štefan, Lišková Alojzia, Šu-
rek Pavol, Morávek Stanislav, Kujovský Jozef, Haba Jozef a  Ka-
bát Milan.                                             (...pokračovanie na strane 10) 
Z pozvaných sa osláv zúčastnili: Hutta Fridrich, Rehák Eduard, 
Šurek Viktor, Hutta Pavol, Rehák Silvester, Thebery Ivan, Kujov-
ský Jozef, Kaššák Marián, Jankovič Eduard, Gozora Vladimír, 
Búzek Pavol, Štora Štefan, Burián Štefan, Lučanský Milan, Hutta 
Stanislav, Liška Štefan, Lišková Alojzia, Haba Jozef. 

Ako hostia boli pozvaní starostka obce Dojč PaedDr. Slavomíra 
Melišová, predseda ObFZ Senica Ing. Miroslav Guček, podpredse-
da ObFZ Senica Mgr. Peter Koprla a sekretár ObFZ Senica Miro-
slav Maca. Pôsobenie futbalového klubu v obci ocenila v sláv-
nostnom príhovore starostka obce, nasledoval príhovor predse-
du ObFZ  Senica Miroslava Gučeka. Predseda Oblastného futba-
lového zväzu v Senici  zároveň ocenil činnosť TJ Dojč venovaním 
pamätnej plakety od výkonného výboru ObFZ  Senica jej predse-
dovi Máriovi Lavoratovi pri príležitosti 90. výročia založenia 
futbalu v obci Dojč. 
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Podpredseda ObFZ Peter Koprla Senica odovzdal plaketu 
s poďakovaním od výkonného výboru ObFZ  Senica Petrovi 
Adamkovičovi za dlhoročnú funkcionársku činnosť a  rozvoj fut-
balu. 
Sekretár ObFZ Miroslav Maca odovzdal nášmu klubu sadu futba-
lových lôpt. 
Nasledoval hlavný bod programu. Funkcionári klubu spolu so 
starostkou obce a poslankyňou Mgr. Zuzanou Mackovou odo-
vzdali diplomy, medaily a plakety zúčastneným hráčom, tréne-
rom a funkcionárom, ktorí preslávili dojčanský futbal za hrani-
cami obce či okresu. Nie všetci sa mohli osláv zúčastniť, či už zo 
zdravotných alebo iných dôvodov. Nezúčastneným pozvaným 
hosťom boli dodatočne odovzdané diplomy, medaile a plakety. 
Odovzdať ocenenia už zostáva len pánovi Pavlovi Šurkovi bytom 
Myjava a Stanislavovi Morávkovi bytom Trnava.  

Oslavy ukončil priateľský futbalový zápas, v ktorom proti sebe 
nastúpili starí páni Dojč  proti starým pánom Senica s výsledkom 
0:9 pre silnú Senicu. Počas osláv bola sprístupnená v zasadačke 
TJ Dojč výstava z histórie futbalu v obci. Nepriaznivé počasie 
prekazilo plánovanú zábavu a pripravená  bohatá tombola bola 
preto losovaná až 29. 9. 2018 po majstrovskom futbalovom zá-
pase. 
TJ Dojč ďakuje touto cestou za spoluprácu pri príprave a usku-
točnení osláv starostke obce Dojč PaedDr. Slavomíre Melišovej, 
zástupcovi starostky Ing. Pavlovi Zichovi,  obci Dojč, PD Dojč, 
firme Aproreal, sponzorom a všetkým, ktorí prispeli k dôstojné-
mu priebehu osláv 90. výročia založenia futbalu v Dojči. 

Peter Adamkovič 
 

70 ROKOV POĽOVNÍCKEHO                           
ZDRUŽENIA V DOJČI 
 

Človek-lovec, už v dávnoveku mal pred prírodou i zverou v nej 
žijúcej prirodzenú úctu. Pochopil, že je zdrojom jeho života a tak 
sa k nej aj správal. V 17. storočí sa lov začal meniť na poľovníc-

tvo. Dovtedy sa o zver nikto nestaral, len sa lovila. Poľovníci 
lovom regulujú zver v prírode, ale zároveň sa o zver a prírodu 
starajú.  
V druhej polovici 19. storočia začali zanikať poľovnícke privilé-
giá veľkostatkárov a právo poľovníctva sa začalo viazať na 
vlastníctvo pôdy alebo jej prenájom. Významným medzníkom 
poľovníctva bol rok 1918 a vznik prvej Československej republi-
ky a najmä rok 1920, kedy na Slovensku vznikla samostatná 
poľovnícka organizácia (Lovecký ochranný spolok). V súvislosti 
s chovom zveri sa do popredia dostalo eliminovanie negatívnych 
povojnových javov v poľovníctve a systematickou prácou sa po-
stupne odstraňovali nemalé škody v stavoch zveri. Do roku 1938 
nastal v Slovenskom poľovníctve mimoriadny rozmach. V našom 

regióne najmä v stavoch drobnej zveri – bažant, zajac, jarabica. 
V období medzi svetovými vojnami v Dojči nepôsobilo poľovníc-
ke združenie v takej podobe, ako ho poznáme dnes. Poľovnícke 
spolky si revír prenajímali od obce. Spolok často krát tvorili 5 – 
7 poľovníci. Po druhej svetovej vojne, keď stavy zveri boli opäť 
zdecimované, vznikla v roku 1945 poľovná spoločnosť, ktorá 
mala 10 členov, nemali žiadne stanovy a stretávali sa len pred 
začiatkom lovu na drobnú zver. 
V roku 1948 sa skupina chlapov rozhodla založiť Poľovnícke 
združenie. Medzi prvých zakladateľov patrili: Štefan Gajar, Au-
gustín Morávek, František Čelústka, Ernest Nemečkay, Cyril Mo-
rávek, Viliam Gajar, Ladislav Morávek, Jozef Rehák, Ondrej Švo-
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ňava, Štefan Kováč, Jozef Šimek, Anton Morávek, Štefan Búzek 
a Anton Kujovský. Začiatky boli ťažké, revír si prenajímali od 
obce, vytvorili si základné stanovy, začali hospodáriť 
v poľovnom revíri. Stavy poľovnej zveri sa začali zvyšovať. 
V roku 1959 si postavili jednoduchú chatu v lese. Dnešná chata 
sa zakúpila v roku 1967 a začali ju dostavovať – bufet, zasadač-
ka, chata sa omietla. Aj dnes sú medzi nami poľovníci, ktorí sa 
aktívne zúčastňovali na budovaní chaty a areálu PZ Dojč: Vladi-
mír Otépka, Milan Kužlík, Marián Kraľovič a Ladislav Blatnický 
st.  Chata a jej areál dodnes slúži poľovníkom, ich rodinám 
a obyvateľom obce. Každoročne sa tu stretávame už na tradič-
nom juliálese – tanečnej zábave v lese s divinovým gulášom, ci-
gánskou pečienkou a dobrou hudbou.  
Poľovník nie je lovec, poľovník je spätý s prírodou, ochraňuje ju, 
vytvára podmienky pre život, reguluje množstvo zveri na danom 
území, stará sa o zver nielen prikrmovaním v zime, ale celoročne  

čistí zdroje vody (studničky, potoky), stará sa o krmelce, dopĺňa 
chýbajúcu zver do revíru nákupom (bažanty, zajace), zabezpe-
čuje soľ a krmivo pre zver, stará sa o poľovnícku chatu a jej oko-
lie a propaguje poľovníctvo. Stretávaním sa buduje spoločen-
stvo, do ktorého sa rád vracia. 
Predsedovia Poľovníckeho združenia v Dojči: 
 

1955 – 1974  Jozef Leška 
1974 – 1978  Pavol Žilínek 
1978 – 1980  Anton Morávek 
1980 – 1990  Milan Morávek, st. 
1990 – 1994  Ján Morávek 
1994 – 2006  Milan Morávek st. 
2006 – 2014  Ladislav Blatnický ml. 
2014 – 2016  Tomáš Božek 
2016 -  Milan Morávek st. 
 
V súčasnosti má Poľovnícke združenie v Dojči 22 členov, 
a jedného kandidáta. Hospodári na rozlohe 1651 ha, z toho je 
181 ha lesa. V revíri sa darí najmä srnčej zveri, bažantom 
a zajacom. Stav drobnej zveri sa zdecimoval po roku 1978, odke-
dy niektoré druhy ako jarabica poľná, ani v našom chotári nevi-
díme. V poslednom období sa rozšírila diviačia a danielia zver. 
Členovia PZ Dojč vlastnia 5 stavačov, 1 farbiara a 2 jagterierov. 
Verím, že Poľovnícke združenie v Dojči, bude mať svojich nasle-
dovníkov. Všetkým členom PZ Dojč i milovníkom prírody, želám 
pevné zdravie, veľa síl pri starostlivosti o zver, o poľovný revír a 
krásnu prírodu bohatú na pestrosť zveri. Lovu zdar! 

Milan Morávek, st. 

O PUTOVNÝ POHÁR STAROSTKY OBCE 

V sobotu 11.08.2018 sa na našom futbalovom ihrisku v Dojči 
uskutočnila nočná hasičská súťaž pod názvom „ O putovný po-

hár starostky obce“. Oficiálny začiatok súťaže bol o deviatej ho-
dine, hasiči z okolitých dedín sa však začali schádzať oveľa skôr. 
Do súťaže bolo prihlásených 12 družstiev, z toho štartovali 
4 ženské a 8 mužských. Každé 7-členné družstvo malo dva poku-
sy. Dobrými výsledkami sa mohli pochváliť mužské družstvá a to 
Letničie na prvom mieste s časom 20:06. Na druhom mieste 
skončili Prievaly B a na treťom Popudinské Močidľany. Poradie 
ženských družstiev bolo nasledovné: na prvom mieste skončili 
ženy Štefanov A s časom 24:59, na druhom Dojč a tretie miesto 
obsadili Sekule. Výsledky našich dojčanských družstiev boli na-
sledovné: muži Dojč mali čas 24:31 a ženy Dojč vybehali čas 
28:25. Týmto ďakujeme všetkým zúčastneným a tým, ktorí sa 
podieľali na zorganizovaní súťaže. 

Júlia Kozánková  
 

VIETOR FÚKA, ŠARKAN LETÍ 
 

V nedeľu 7. októbra nám prialo počasie a akcia s názvom Doj-
čanská šarkaniáda sa mohla začať. Celé rodiny prichádzali púš-
ťať na miestne futbalové ihrisko šarkanov, počasie bolo príjem-
né, mali sme aj slniečko, aj vetrík.  Rodičovské združenie pri ZŠ s 
MŠ Dojč pripravilo pre deti „Jesennú tvorivú dielničku“, kde si 
deti pomocou textilných farieb a razítok vyrobených zo zemia-
kov, ozdobili tričká, každé podľa vlastného vkusu. Novinkou na                           
našich akciách bolo občerstvenie. Vyzvali sme rodičov - mamičky 
aj oteckov, aby pripravili doma svoje tradičné recepty na rodin-
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né dobroty a priniesli ochutnať na šarkaniádu. „Švédske stoly z 
prinesených dobrôt“ mali obrovský ohlas a stoly sa prehýbali 
dobrotami od výmyslu sveta: koláčiky, muffinky, jednohubky, 
slané dobroty a veľký úspech mal aj chlebík s masťou a cibuľkou 
- čo dokazuje pravdivosť príslovia: V jednoduchosti je krása.  

Nesmelo chýbať ani maľovanie na tvár - dobrovoľníčka Sabínka 
zo senickej Domky sa ani na chvíľu nezastavila a na ihrisku sa to 
hmýrilo motýlikmi, Hello Kitinkami, kostlivcami, duchmi a tig-
ríkmi.  
Akcia sa veľmi vydarila a v mene Rodičovského združenia Vám 
všetkým, ktorí ste prišli, ďakujem za krásne nedeľné popoludnie 
a za Vašu podporu, ktorú nám vyjadrujete účasťou na našich 
podujatiach. Najbližšie budeme organizovať Pečenie medovníč-
kov, Vianočnú dedinku a Detský maškarný ples. Sledujte nás na 
našej FB stránke: Rodičovské združenie pri ZŠ s MŠ Dojč. 

Beáta Bátorová 
 

LETNÉ PRÁZDNINY SA SKONČILI,  
PRIŠIEL SEPTEMBER 
Čo znamená, že svoju bránu opäť otvorila aj naša materská ško-
la. Privítala deti, ktorým je už známa, ale aj deti, ktoré do nej 
vstúpili po prvý krát. Ale strach z neznámeho a občasný plač 
čoskoro vystriedala radosť z nových kamarátov a hračiek. 
Naša materská škola je trojtriedna. V triede „Lienky“ je 15 detí 
vo veku 5-6 rokov, sú to predškoláci, ktorý od septembra nastú-
pia do školy. V triede „ Sovičky“ je 22 detí, vo veku 4-5 rokov 

a triedu „ Motýliky“ navštevuje 13 
detí vo veku 2-3 roky. Od Januára tu 
pribudnú ešte tri deti. 
Vo výchove a vzdelávaní i v tomto 
školskom roku pracujeme podľa 
učebných osnov rozpracovaných 
v našom Školskom vzdelávacom 
programe, ktorý má názov“ Za brá-
nou čarovného lesa“ a vymedzuje 
pre nás všeobecné ciele a kľúčové 
kompetencie s dôrazom na vyvážený 
rozvoj osobnosti detí a obsah pred-
primárneho vzdelávania. Vlastným 
cieľom programu je rozvíjať u detí environmentálne cítenie 
a zmysel pre ochranu životného prostredia. Náš celoročný edu-
kačný plán je bohatý na zážitkové aktivity a my sa budeme sna-
žiť o to, aby sa deti v materskej škole cítili príjemne a odnášali si 
z nej stále nové zážitky a vedomosti. Budeme pracovať tak, aby 
sme o desať mesiacov mali byť na čo hrdí. Nezabúdajme, že na-
še deti sú našou budúcnosťou. 
Už sme i absolvovali podujatia: navštívili sme výstavku 
v kultúrnom dome „Slovenská história a my“, a divadelné pred-
stavenie „ Máša a medveď“. Priestory materskej školy sú vyzdo-
bené jesennou tematikou. Dňa 22. októbra si deti pozvali do 
materskej školy starých rodičov, aby sa im predviedli krásnymi 
básňami, piesňami i tancami, pri príležitosti „ Dňa úcty starším“. 
  

SÚŤAŽNO-ZÁBAVNÉ POPOLUDNIE                                
S MATICOU SLOVENSKOU 
 

Druhú septembrovú nedeľu tradične v parku pod Akropolou 
bolo tradičné, už piate popoludnie pre deti s Miestnym odborom 
Matice slovenskej. A tradične sa deťom páčilo. Najmladšie deti s 
rodičmi mali omaľovánky, poznávali zvieratká z knižky. Školáci 
si mohli vybrať z kvízov o zvieratkách, o Slovensku, o našej obci. 
Za všetko dostali body a tie zamieňali v pripravenom detskom 
bazáre. Navyše body mohli získať aj zhadzovaním plechovíc, 
hodom zemiakom do koša, hraním pexesa či triafaním lopty do 
basketbalového koša. Po dvoch rokoch, kedy doplnením súťaží 
bolo predvedenie výcviku psov z OZ Kynológia Jablonica, tento 
rok deti zaujala výstava veteránov Stanislava Skalu. Opäť boli 
domáce zvieratká, ale aj papagáje či morčatá.  
Organizátorom pomohli pri niektorých stanovištiach aj dievča-
tá zo ZŠ. Podujatie sa uskutočnilo s finančným prispevkom Mati-
ce slovenskej ako aj niektorých miestnych prispievateľov. Všet-
kým ďakujeme. 
Niektoré zábavky, ako skákací hrad pre najmenších, basketbalo-
vý kôš, pexeso, chytanie rybičiek zostanú aj pre budúci ročník, 
ktorý určite opäť radi pripravíme. 

Valéria Kubíková 
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STOROČNICA, VERNISÁŽ AJ                              
AUTOGRAMIÁDA V RÁMCI PODUJATIA                               
SLOVENSKÁ   HISTÓRIA A MY 

 

 V sobotu 22.9.2018 mali Dojčania možnosť ojedinelého zážitku, 
ktorý doteraz u nás nebol – v Kultúrnom dome bola vernisáž aj 
autogramiáda. 

Vo štvrtok a piatok členovia MO Matice slovenskej osadili panely 
písanými a obrazovými exponátmi, ktoré zachytili dôležité os-
mičkové výročia slovenských dejín od r.1848/49. Stanislav Ši-
mek, autor FB stránky Dojč včera a dnes zachytil konkrétne 
udalosti týkajúce sa okolností vzniku 1. ČSR v okolí našej obce, 
tiež dokumentoval mená Dojčanov padlých v 1.sv.vojne s identi-
fikáciou, v ktorých jednotkách pôsobili a dátum, kedy padli ale-
bo sa stali nezvestnými. Peter Šalík, predseda Klubu vojenskej a 
policajnej histórie vystavil uniformy vojakov rôznych armád, ich 
výstroj a tiež legendárny drevený kufrík s plným obsahom, ktorý 
si niesli naši vojaci na front v 1.sv.vojne. 
V sobotu prišli predstavitelia Nadácie M.R.Štefánika z Bratislavy 
– jej správca Ing. Pavol Šesták a PhDr. Ferdinand Vrábel, ktorý 
pracuje tiež ako historik v SAV. Do rezervovaného priestoru v 
dĺžke takmer 16 metrov pod oknom rozložili 12 profesionálnych 
panelov putovnej výstavy „Roky bojov, obetí a nádejí 1914-
1920“, ktoré zobrazovali udalosti okolo 100 rokov od 1.svetovej 
vojny, 100 rokov od vzniku a vystúpenia československých légií, 
100 rokov od vzniku Československa a 100 rokov od tragického 
skonu M.R.Štefánika.   
Slávnostná vernisáž výstav začala v sobotu o 16.hod. príhovo-
rom predsedu MO Matice slovenskej Dojč Pavla Kubíka, staros-
tky obce Slavomíry Melišovej a Dominika Konečného z KVPH. 
Potom sa ujali slova hostia z Bratislavy – oboznámili návštevní-
kov s činnosťou Nadácie M.R.Štefánika, o úspešnom úsilí o osa-
denie sochy M.R.Štefánika pri Eurovee v Bratislave. Ferdinand 
Vrábel sa venoval najdôležitejším udalostiam vzniku 1.ČSR, ob-
jasnil úlohu légií a zásluhy T.G.Masaryka a M.R.Štefánika. Súčas-
ne predstavil svoju novú knihu Splnený sen – Milan Rastislav 
Štefánik a vznik Československa. 
Krátke vystúpenie o udalostiach u nás po vyhlásení vzniku ČSR 
mal Stanislav Šimek, kultúrny zážitok priniesol svojou básňou o 

drotároch Ivan Thebery a piesne s vojnovou tematikou zaspieva-
li členovia Mužského speváckeho zboru Záhoráci-Smolinčané  
Po slávnostnom programe si návštevníci poprezerali výstavné 
panely, prebehli aj diskusie medzi nimi, rôzne výmeny poznatkov 
aj zoznámenia ľudí, ktorým poznanie histórie nie je ľahostajné. 
Organizátori pripravili  pohostenie formou koláčikov a vína. 
Pripravené knihy autor Ferdinand Vrábel  aj podpísal, pričom 
záujem  o knihu bol väčší než počet, ktorý so sebou priniesol. 
Profesionálna výstava trvala do utorka 25.9. , do piatka výstava 
domácich organizátorov. Osobitne teší  návšteva žiakov zo ZŠ 
Dojč 6. - 9. ročník a tiež zo ZŠ Štefanov. Organizátori pripravili 
pre žiakov malý nezáväzný test s 3 možnosťami týkajúcimi sa 
histórie, za účasť bola sladká odmena. Potešila aj návšteva detí z 
dojčanskej Materskej školy. 
Nadácia M.R.Štefánika poskytla MO Matice slovenskej Dojč a 
obidvom základným školám multimediálne CD, ktorým sa dajú 
výstavné panely premietať spolu s hovoreným slovom v dĺžke 75 
minút. Tieto môžu využiť v škole pri výuke. 
V nedeľu 23.9. bola v parku na Kolónii vysadená lipa republiky 
na počesť 100. výročia vzniku Československa, ktoré bude pripo-
mínať kamenná tabuľka. 
Projekt tejto pre obec Dojč ojedinelej výstavy bol náročný, členo-
via MO Matice slovenskej mu venovali veľa času a úsilia. Zároveň 
ďakujú dobrovoľníkom z radov študentov, bývalých a súčasných 
pedagógov aj členom Jednoty dôchodcov za pomoc pri jej priebe-
hu. Starostke obce za zabezpečenie potrebných panelov, vyhoto-
venie kópií a ústretovosť pri každej požiadavke. 
Finančný príspevok poskytla Matica slovenská. 

Valéria Kubíková 
 

STUDNIČKA HUČÁK A INÉ                                  
POZORUHODNOSTI NAŠEJ OBCE 

 

 Na kraji lesa smerom na Štefanov sa nachádza studnička Hučák 
Mnohí si pamätajú, že tam chodili ako deti alebo keď boli mladší 
po vodu. Dlhé roky bola zabudnutá, cesta k nej doslova zarúba-
ná. Pred 4 rokmi členovia MO Matice slovenskej cestu ku studnič-
ke doslova prerúbali, z kmeňov padlých stromov narezali sedáky, 
vykosili prístupový chodník, očistili studničku aj jej okolie. Osadi-
li schodíky ku studničke a tiež báseň o vode od Rúfusa vypálili do 
dreva a pribili na blízky strom. Stretli sa tam vtedy mnohí, aj 
starý 90-ročný pán Komárek, ktorý pamätal ešte, ako sa hrával 
futbal na blízkom futbalovom štadióne. Ďalší rok navozili kame-
ne ako prípravu k obostavaniu studničky. MO Matice slovenskej 
podľa VZN o dotáciách vypracoval projekt ako žiadosť o príspe-
vok. Od obecného úradu dostal 0,- EUR, ale poskytli skruž. Túto 
tento rok osadzovalo 5 chlapov. Minulý rok dobrovoľní hasiči 
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čerpali vodu, aby sa dali vytiahnuť kamene pripravené na oblo-
ženie studničky, ktoré do jej studenej vody nahádzali vandali. 
Drevenú tabuľku niekto zlomil a hodil na zem,pripravený sud 
na odpad /bol deravý/ ktosi ukradol. Tento rok po osadení skru-
že MO MS svojpomocne navozil štrk, kamene, cement, stálo to 
čas a peniaze. Urobili odtok – plastovú trubku utesnili do spod-
nej časti skruže.  Mladý člen MO Matice zo Štefanova a súčasne 
predseda OZ Rodan, ktorého poslaním je obnova a ochrana prí-
rodných, duchovných a kultúrnych hodnôt, krásne obostavil 
studničku prírodným kameňom. Využil aj tohtoročný nízky stav 
spodných vôd, aby spoj skruží utesnil  studničným tmelom. Celá 
práca nebola jednoduchá, výsledok však stál za to. Základ stud-
ničky je pripravený. Pripravené sú aj strieška na studničku, do 
dreva vypálená šípka, že tu je studnička Hučák, výzva na zacho-
vávanie priadku. aj opravená tabuľka s básňou o vode. Celú 
dobu členovia MO Matice slovenskej ako aj ostatní priatelia prí-
rody tu nachádzali cestu a mnohokrát čistili okolie nielen od 
vegetácie – aj desiatky metrov v odtokovom koryte, ale aj od 
odpadkov, ktoré tam prinášajú nezodpovední ľudia, ako plasty, 
sklo, plechovky a pod. 
Začiatkom tohto mesiaca studničku zasiahla ľudská zloba. Nie-
kto riadnym čakanom vyrúbal do studničky dieru, čím zničil 
spoločné úsilie priateľov prírody, ale aj krásu a zážitok pre ďal-
ších, ktorí  studničku doteraz nevideli. Je extrémne suchý rok, po 
nejaký čas aj koryto bolo suché, čo pamätníci nepamätajú Su-
cho však pominie, ale ľudská zloba a nenávisť je zrejme večná. 
Možno niekomu vadí, že práve MO Matice slovenskej sa ujal ob-
novy studničky, možno niekomu vadí, že tam opätovne začali 
chodiť ľudia a chcel by studničku iba pre lesnú zver a možno 
niekto má iba zvrátené potešenie z ničenia. Studničky udržiava-
né majú v Štefanove, Borskom Mikuláši, Koválove, mohli sme 
mať aj u nás. Má po takomto zlovestnom čine zmysel pokračo-
vať v osadzovaní pripravených drevených úprav okolia??! Za-
vdávať možnosť niekomu opäť ničiť??! Devastácia studničky 

bohužiaľ spôsobila nenapraviteľné poškodenie. Iba ak osadiť 
drevenú tabuľku s vypálením dotyčného mena. Zrejme čo v 
iných obciach majú a si nepoškodzujú, u nás byť nemôže. 
Je tu nádej, že poslanci nového obecného zastupiteľstva si nájdu 
čas a prídu sa pozrieť, kde tá studnička je a v akom je stave. A 
navrhnú riešenie pre prístupový chodník k nej. Možno uvidia aj 
obecný les oproti studničke cez cestu a usúdia, že by bola škoda 
urobiť z neho rúbanisko a nebudú súhlasiť so žiadnym podnika-
teľským zámerom. Ako v januári poslanci schválili  zámer  vybu-
dovať v našom spoločnom lese benzínku. Možno si poslanci po-
zrú aj okolie sochy sv. Vendelínka za zastávkou Kolónia, ktoré 
udržujú miestni obyvatelia a ktoré sa stáva neželaným parkovi-
skom cudzích áut na ceste za prácou vo Volkswagene. Možno 
aspoň morálne podporia aktivity dobrovoľníkov, ktorí skrášľujú 
túto okrajovú časť obce, kde pri šťastí sa dajú vidieť niektoré 
chránené druhy živočíchov. Možno zistia, že táto lokalita bola 
historicky oddychovou zónou a môže aj do budúcnosti slúžiť 
aktívnemu oddychu našich obyvateľov – na cykloturistiku, tre-
king alebo len prechádzky s rodinou alebo priateľmi. A nielen 
poslanci, ani nikto z obyvateľov nemá zakázané priložiť ruku k 
dielu a okrášliť našu obec. 
Prírodu okolo obce je potrebné chrániť, nakoľko vidíme, ako z 
každej strany je už naša obec lemovaná kamiónami. V súťaži o 
počet kamiónov na m2 by naša obec bola výrazným favoritom. 
Rozbitými cestami a chodníkmi sa nie je čo chváliť. 
Príkladom na ocenenie je unikátny cyrilometodský kríž v časti 
Drahy, ktorého stavbu inicioval a z veľkej časti zabezpečil jej 
realizáciu Peter Holán, člen archeologickej spoločnosti pri SAV. 
Chváliť sa môžeme aj tým, že tento kríž z dreva vyhotovil mladý 
dojčanský stolársky majster Juraj Holkovič. Tiež nálezom olove-
ného krížika z r. 2009, ktorý dokumentuje kresťanské osídlenie 
našej lokality už v dobách Veľkej Moravy. Studnička Hučák tiež 
mohla byť týmto pozitívnym miestom. 

Valéria Kubíková 
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